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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

 

Készült: Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2022. szeptember 1- 

               én 16.00 órai kezdettel megtartott nyilvános testületi ülésén 

 

 

Helye: Pétfürdői Közösségi Ház és Könyvtár első emeleti tanácsterme 

 

 

Jelen vannak:  Horváth Éva     polgármester 

Miskolczi Ferenc       alpolgármester  

 

Béni Norbert    képviselő 

Dombi Norbert          képviselő  

Molnár Gyula László   képviselő 

Nagy Zsolt          képviselő  (16.43-tól)  

Nagyné Szigeti Mária   képviselő 

    

   Szabóné Czifra Melinda   jegyző  

 

 

Meghívottak:  A Képviselő-testület Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

10/2015.(IV.30.) önkormányzati rendelet 13. § (4) bekezdésében 

foglaltak szerint.  

   

 

Meghívottak közül megjelent:  

Angeli Katalin Közösségi Ház és Könyvtár vezetője 

(a 8.) napirendi ponthoz) 

 

 

A jegyzőkönyvet Negyela Beáta vezeti. 

 

 

Horváth Éva polgármester: Tisztelettel köszöntök mindenkit a mai testületi ülésen. 

Megállapítom, hogy 5 fő képviselő és a polgármester, összesen 6 fő jelen van, az ülés 

határozatképes. Nagy Zsolt jelezte késését. Napirend előtt senki nem kért szót. Felsorolom a 

javasolt napirendet (felolvassa a meghívóban szereplő napirendi javaslatot). Sürgősséggel 

küldtük ki a „Sporttelepen létesítendő kamerarendszer” tárgyú előterjesztést.  

A napirenddel kapcsolatban van-e valakinek észrevétele? Nem volt.  

Elsőként felteszem szavazásra, hogy aki elfogadja a sürgősséggel kiküldött „Sporttelepen 

létesítendő kamerarendszer” tárgyú előterjesztés napirendre vételét, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a „Sporttelepen létesítendő 

kamerarendszer” tárgyú előterjesztés napirendre vételét. 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja a „Lakóházak energetikai felújításának 

támogatására beérkezett pályázat elbírálása (Szabó Tünde)” tárgyú előterjesztés zárt ülésen 

történő napirendre vételét, kérem, szavazzon! 
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A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

223/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mivel a 

nyilvános tárgyalás az önkormányzat üzleti érdekét sértené – a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján elrendeli „Lakóházak 

energetikai felújításának támogatására beérkezett pályázat elbírálása 

(Szabó Tünde)” tárgyú, 138/2022. számú előterjesztés zárt ülésen történő 

tárgyalását.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja a „Lakóházak energetikai felújításának 

támogatására beérkezett pályázat elbírálása (Gerlei Imre Béláné)” tárgyú előterjesztés zárt 

ülésen történő napirendre vételét, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

224/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mivel a 

nyilvános tárgyalás az önkormányzat üzleti érdekét sértené – a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján elrendeli „Lakóházak 

energetikai felújításának támogatására beérkezett pályázat elbírálása 

(Gerlei Imre Béláné)” tárgyú, 139/2022. számú előterjesztés zárt ülésen 

történő tárgyalását.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja a „Lakóházak energetikai felújításának 

támogatására beérkezett pályázat elbírálása (Nagy Zsolt András)” tárgyú előterjesztés zárt 

ülésen történő napirendre vételét, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

225/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mivel a 

nyilvános tárgyalás az önkormányzat üzleti érdekét sértené – a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján elrendeli „Lakóházak 

energetikai felújításának támogatására beérkezett pályázat elbírálása 
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(Nagy Zsolt András)” tárgyú, 140/2022. számú előterjesztés zárt ülésen 

történő tárgyalását.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja a „Lakóházak energetikai felújításának 

támogatására beérkezett pályázat elbírálása (Ódorné Zalavölgyi Sára)” tárgyú előterjesztés 

zárt ülésen történő napirendre vételét, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

226/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mivel a 

nyilvános tárgyalás az önkormányzat üzleti érdekét sértené – a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján elrendeli „Lakóházak 

energetikai felújításának támogatására beérkezett pályázat elbírálása 

(Ódorné Zalavölgyi Sára)” tárgyú, 141/2022. számú előterjesztés zárt 

ülésen történő tárgyalását.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja a „Lakóházak energetikai felújításának 

támogatására beérkezett pályázat elbírálása (Kiss Bernadett)” tárgyú előterjesztés zárt ülésen 

történő napirendre vételét, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

227/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – mivel a 

nyilvános tárgyalás az önkormányzat üzleti érdekét sértené – a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja alapján elrendeli „Lakóházak 

energetikai felújításának támogatására beérkezett pályázat elbírálása 

(Kiss Bernadett)” tárgyú, 144/2022. számú előterjesztés zárt ülésen 

történő tárgyalását.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Aki a nyilvános ülés napirendjét elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal elfogadta a következő napirendet: 

 

Napirend:  

 

1.) Jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról (127/2022.) 
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2.) Polgármester szóbeli beszámolója az előző ülés óta eltelt eseményekről, az ülésen elhangzott 

bejelentések alapján tett intézkedésekről 

3.) Pétfürdő szennyvízelvezető és tisztító víziközmű-rendszer Gördülő Fejlesztési Terve 

(125/2022.) 

4.) Várpalota ivóvízellátó víziközmű-rendszer Gördülő Fejlesztési Terve (126/2022.) 

5.) Orvosi rendelő felújítási terveinek elkészítése (135/2022.) 

6.) Garázstelep koncepcióterv elfogadása (136/2022.) 

7.) Sugár út napelemes közvilágítás felújítása (142/2022.) 

8.) Közösségi Ház és Könyvtár költségvetésének módosítása (129/2022.) 

9.) Liszt Ferenc utca 42. 4/15. számú lakás radiátorcsere (130/2022.) 

10.) Napsugár Alapítvány a gyermekekért támogatási kérelme (132/2022.) 

11.) Beszámoló a 2022. I. félévi szociális és gyermekvédelmi ellátásokról (134/2022.) 

12.) 209/2022.(VI.30.) számú határozat visszavonása (143/2022.) 

13.) 375/2019.(XI.21.) számú határozat visszavonása (124/2022.) 

14.) Sporttelepen létesítendő kamerarendszer (száma: 146/2022.) 

 

Tájékoztató: 

 

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 2022. I. félévi gazdálkodásáról (131/2022.) 

2.) Tájékoztató a víziközmű-szolgáltatás állam általi átvételének lehetőségéről (133/2022.) 

3.) Tájékoztató a 2022. évi beruházásokról, felújításokról (137/2022.) 

4.) Berhidai Szociális Társulás beszámolója a 2021. évi tevékenységéről (128/2022.) 

 

 

VEGYES ÜGYEK 

 

 

N a p i r e n d  t á r g y a l á s a : 

 

 

1.) Jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról  

(száma: 127/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Dombi Norbert Humán Bizottság elnöke: A Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 4 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  
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PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

228/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az alábbi 

képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló jelentést 

megtárgyalta és elfogadta: 

 

156/2022.(V.26.), 158/2022.(V.26.), 184/2022.(VI.30.), 186/2022.(VI.30.), 

187/2022.(VI.30.), 191/2022.(VI.30.), 196/2022.(VI.30.), 

198/2022.(VI.30.), 184/2022.(VI.30.), 200/2022.(VI.30.), 

184/2022.(VI.30.), 203/2022.(VI.30.), 204/2022.(VI.30.), 

206/2022.(VI.30.), 209/2022.(VI.30.), 210/2022.(VI.30.), 

211/2022.(VI.30.), 212/2022.(VI.30.), 213/2022.(VI.30.), 

215/2022.(VI.30.),  

 

 

2.) Polgármester szóbeli beszámolója az előző ülés óta eltelt eseményekről, az ülésen 

elhangzott bejelentések alapján tett intézkedésekről 

 

 

Horváth Éva polgármester: Szeretném a tájékoztatót két részre megosztani. A Liszt Ferenc 

utca 5. Társasházról zárt ülésen szeretnék beszámolni. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Annyit nem mondanál el, ami a lakosságnak szól? 

 

Horváth Éva polgármester: A vegyes ügyekben kérdezz rá arra, amit el lehet mondani.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Rendben.  

 

Horváth Éva polgármester: Június 30-án volt a legutóbbi rendes testületi ülésünk.  

Számomra nagyon nagy élmény a napközis tábor, ami az idén is sikeresen lebonyolódott június 

27-től július 29-ig. Rengeteg tanulság van, amiket idén is levontunk. Az egyik a létszám 

meghatározás. Nagyon sokan jelentkeztek mind az öt hétre, hogy vissza kellett utasítani 

jelentkezéseket, és én biztos voltam benne, hogy a 4-5. héten nem lesz 90 gyerek, 40 fő volt. A 

szülőknek komolyabban kell venni. Ugyanez a gond az étkezéssel. Megint bejött az, hogy az 

ingyennek nincs értéke. Azok a szülők nem mondják le időben, akik nem jönnek 2-3 napig, 

akik nem érzik meg a zsebükön, nem tudunk róla, megrendeljük az étkezést és a 3. napon jut 

eszébe anyukának, hogy elfelejtettem lemondani. Itt valami okosabbat ki kell találni.   

Köszönet a Volánnak. Az, hogy azt az árat tartotta végig, amit május közepén megajánlott. Az 

ajánlatban benne volt, hogy az üzemanyag áremelkedés miatt ezt az árat változtathatja. A heti 

két buszjárat így sem volt olcsó, jövőre meg még drágább lesz, meggondolandó. A strand úgy 

hiányzott, mint egy falat kenyér. Jövőre ezt megbeszéljük.  

Nagyon szeretném megköszönni azoknak, akik segítettetek, többek között Béni Norbinak, aki 

végig sertepertélt, segített. Nagyon szépen köszönöm Norbi. Nagyon-nagyon jól sikerült.  

Kaptunk egy ÁNTSZ és egy NÉBIH ellenőrzést és minden simán átment, nem találtak semmi 

problémát. A gyerekek jól érezték magukat.  

A másik, ami jó volt a nyáron, hogy a nyári rendezvények is rendben lezajlottak. Felsorolnám:  
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július 2-án íjász verseny, július 10-én Félmaraton, július 5-én köztisztviselői nap, a Piknik mozi 

július 16-án és augusztus 13-án volt, az augusztus 20. ünnep is szépen lebonyolódott, kutyanap 

augusztus 27-én volt, és ugyanezen a napon meg tudtuk ünnepelni a PMTE 90 éves 

évfordulóját. Nagyon sok embert megmozgatott.  

A nyár folyamán is jelen volt a KAB busz segítve a helyiek ügyintézését, július 14-én és 

augusztus 30-án voltak itt. 

A szennyvízteleppel kapcsolatban folyamatosan mennek a kooperációk. Július 12-én egy 

rendkívüli kooperáció volt, amikor a tervező az elkészített, módosított engedélyeztetési terveket 

bemutatta és az egyeztetés megtörtént, amit a Bakonykarszt is jóváhagyott. Ez vízjogi létesítési 

engedélyezésre be van adva. Augusztus 16-án is volt egy kooperáció. Jövő héten lesz egy 

munkaterület átadás, az ideiglenes megközelítő út. A Nitrogénen keresztül nem lehet 

megközelíteni a szennyvíztelepet, mert nem engedi. Sokáig úgy volt, hogy a Nitrogén 

felajánlott üzemi területen kívül a területéből egy területet, de a tervező egy önkormányzati 

útként szereplő utat talált a megközelítésre, és ennek az egyeztetése volt augusztus 24-én. 

Magyar Falu Program: 

Július 11-én az idei eszközbeszerzési pályázat elszámolását beadtam, ez a „matchbox”, 

távirányítós. 

Július 14-én kaptunk egy hiánypótlást az óvoda napelemes elszámolással kapcsolatban. Ezt 

beadtuk július 25-én. Fényképek hiányoztak.  

Július 21-én hiánypótlás érkezett a tavalyi eszközbeszerzési pályázatra, amikor a Pétkomm-nak 

szereztük be az ágaprítót, fűnyírót. Ennek is beadtuk idén az elszámolását és kaptunk rá egy 

hiánypótlást, amit nem igazán tudtunk értelmezni. Olyanokat hiányoltak egyrészt, amiket 

beadtunk, meg olyan számlát, amit nem is tudtunk, hogy milyen számla. Észrevételeztük, illetve 

amit pótolni kellett, azt beadtuk július 28-án. Ismételten kaptunk egy hiánypótlást ugyanerre, 

amikoris elnézést kértek, hogy adminisztratív hiba történt. Volt egy olyan számlázási probléma, 

hogy megkaptuk a számlát a három eszközre, és az első számlán rosszul volt feltüntetve a motor 

vagy a gyári szám. Azt mi kifizettük. Rájöttek, hogy nem jó a számla, sztornózták és kiadták a 

jó számlát, de úgy, hogy pénzügyi teljesítést nem igényel. Én csak az egyikre írtam rá, hogy a 

Magyar Falu Program ilyen és ilyen kódszám alatt, ennyi és ennyi állami támogatást igénybe 

vettünk. Nem volt ráírva mind a háromra. Ezt is pótoltuk, beadtuk. 

Július 18-án egyeztettünk a Gáspár Laci bácsival és a Marathon Egyesület képviselőjével, a 

Méreg Józsival. Említettem nektek júniusban, hogy a nyugdíjas pihenőnek tulajdonosa van, de 

gazdája nincsen. A nyugdíjas egyesület már nem tudja felvállalni és akkor felvetődött, hogy a 

Marathon Egyesület hátha felvállalja és úgy tűnik, hogy bevállalják. A jövő évi pályázatukban, 

támogatási kérelmükben nevesítve lesz. Lesz gazdája a pihenőnek.  

A járási hivatal kihelyezett ügyfélfogadása megszűnt augusztus 31-ével.  

Az eboltás szeptember 13-án kedden, a pótoltás szeptember 20-án lesz.  

Jönnek a kismunkák, amiket a Tránszki Laci összeállított nekem.  

Iskola, Berhidai út 54. tornaterem folyosó beázás javítása készen van. Biztosító a kárt 

megtérítette. 

Az orvosi rendelő udvarának rendbetétele (száraz ágak eltávolítása, ereszcsatornák tisztítása) 

megtörtént.  

Tó melletti fitneszpark 2 db információs táblájának helyreállítása megtörtént.  

Tó körüli információs táblák pótlása megtörtént. 

Tó melletti csónakház ereszcsatornájának javítása megtörtént.  

Tó körüli fűzfák gallyazása megtörtént. 

A nyári időszakban 3 db csónak javíttatása megtörtént. A csónakázás is lement nyáron rendben. 
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Szent István park hulladékmentesítése megtörtént.  

A Liszt Ferenc utca 15. számú épület mögötti játszótér megrongált játszóeszköz javítás 

megrendelése megtörtént. A biztosítónak, Rendőrségnek jeleztük. 

A játszótéri homokozók és az eszközök aljtalajainak lazítására a megrendelés lement.  

A Bánya utcai árok kaszálását a Pétkomm Kft. folyamatosan végzi. Ezt egyeztetni kell a 

Nitrogénművekkel.  

A temető szennyvízderítő tisztítását megrendeltük.  

A felfedezett, megrongált játszótéri eszközök, padok javítását megrendeltük. 

Közvilágítási hiba a Liszt Ferenc utca 17-nél, valamint a Szent István parkban az EON-nak 

jelezve.  

Az EON-nal van egy olyan szerződésünk a következő négy évre, hogy négy év alatt az összes 

világítótestet kicseréli Pétfürdőn energiatakarékosra.  

A Klapka utca rácsos csapadékvízelvezető árok tisztítását megrendeltük. 

A Liszt Ferenc utca 21. mögötti járdára rálógó ágak levágását is megrendeltük. 

Esetleg kérdés? 

 

Molnár Gyula László képviselő: A Wimmer kanyarban a szalagkorlátnak sikerült utánanézni? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem tudok róla, lehet, hogy bűnöm, de ebben nem léptem. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Katasztrófális az állapot. 

 

Horváth Éva polgármester: Ez egy mulasztás.  

 

 

3.) Pétfürdő szennyvízelvezető és tisztító víziközmű-rendszer Gördülő Fejlesztési Terve 

(száma: 125/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A Településfejlesztési Bizottság véleményét kérem.  

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Béni Norbert képviselő: Megkérdeztem bizottsági ülésen is és még egyszer megkérdezném, 

hogy 20 folyóméter hosszban 50 millió forint?  

 

Horváth Éva polgármester: Megnéztem, tudom, miről szól a történet. Tavaly is benne volt. 

Jött is hozzám egy felkérés, és a Bakonykarszt felé jeleztem, hogy itt valami probléma lehet, 

valami nincs jól megfogalmazva. Beletehetjük az észrevételbe. Akkor azt a választ kaptam, ami 

érthető is volt, hogy itt 20 folyóméter kiváltásáról szól a történet, de az nem annyi, hanem sokkal 

több. Be is fogadom. Tegyük bele, hogy a felújítási feladatok… (nem fejezte be a mondatot). 

Még egy gond van ezzel, hogy mi nem pályáztunk a KEHOP 2.1.11-re. Itt az van, hogy az 

ellátásért felelős dolga, novembertől nem mi leszünk. Mi nem pályáztunk. Vegyük bele? 

Ezt is elmondtam a Településfejlesztési Bizottság ülésén, hogy mind a két GFT-nél azt érzem, 

hogy akkor már a levegőben volt ez az integrációs akármi. Mintha a tavalyi Bakonykarsztos 

anyag lett volna a kezemben. Az anyag ennél jóval nagyobb.  
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Beleírhatjuk, hogy az F1-2021-2246 azonosító számú feladat beruházási költsége túlzott, az 

önkormányzata nem pályázott erre a pályázatra, kérjük a GFT-ből kivenni. Ezt befogadom.  

Aki ezzel a kiegészítéssel elfogadja a határozati javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

229/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta a Pétfürdő szennyvízelvezető és -tisztító víziközmű-rendszer 

Bakonykarszt Zrt. által elkészített 2023-2037 időszakra vonatkozó 

Gördülő Fejlesztési Tervét (GFT). 

A GFT-t a Képviselő-testület a határozat mellékletét képező 

véleményezéssel elfogadja. 

 

A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy jelen határozatot küldje 

meg a Bakonykarszt Zrt.-nek. 

 

Határidő: 2022. szeptember 10. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

229/2022.(IX.1.) számú határozat melléklete 

 

Vélemény a Bakonykarszt Zrt. által előkészített „GFT 2023-2036” 

dokumentációhoz.  

 

A beruházások bemutatásánál a szennyvíztelep rekonstrukció szöveges 

részes hibás! 

- A villamosenergia ellátás már független a gyári rendszertől! 

- A megvalósítás költség nem becsült, hanem ismert: 

1.241.837.400,- Ft + ÁFA 

- A projekt fizikai megkezdése 2023., befejezése 2024. 

 

Az F1-2021-2246 azonosító számú fejlesztési feladat (szennyvízvezeték 

rekonstrukció) beruházási becsült költsége (50 millió forint) túlzott, 

továbbá Pétfürdő Nagyközség Önkormányzata nem pályázott a KEHOP-

2.1.11. pályázatra, melyből ezt a kivitelezést kívánják megfinanszírozni. 

A Képviselő-testület kéri e feladatot a GFT-ből kivenni. 

 

 

4.) Várpalota ivóvízellátó víziközmű-rendszer Gördülő Fejlesztési Terve  

(száma: 126/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A Településfejlesztési Bizottság véleményét kérem.  
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Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Véleményem van. Az anyagban leírják, hogy a viziközmű 

hálózat 42,2 %-a azbeszt cement cső még mindig.  

 

Horváth Éva polgármester: De nem Péten.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: De igen, Pétre írja. A hálózat műszaki állapota, minősítése 

gyenge. Villamosenergia hálózat még megfelelő, azonban a felülvizsgálati jegyzőkönyvek 

szerint felújításra szorul. Folyamatirányítási rendszer, szoftver felújított, részben elavult, teremi 

berendezések még megfelelőek, a felülvizsgálati jegyzőkönyvek alapján felújításra szorulnak. 

Van egy elavult felújításra, karbantartásra szoruló ivóvízrendszerünk, és ez összefügg azzal, 

ami a tájékoztatóban lesz, hogy viziközmű szolgáltatás állami átvétele. Egy kis aggodalomra 

ad okot, hogy az elmúlt 10 év rezsicsökkentéses rendszere miatt nem nagyon voltak 

karbantartások, felújítások és lepusztult viziközmű rendszerünk van. Reméljük, hogy a 

szolgáltatásban nem fog különösebb fennakadást okozni még 1-2 éven belül. Aztán az állam 

majd rendezi, ha átveszi.  

 

Horváth Éva polgármester: Mégiscsak nekem van igazam. Ez a viziközmű ivóvízellátó 

rendszer nem csak Pétfürdő, hanem Öskü és Várpalota. Pétfürdőn 1-2 %-os lehet az azbeszt 

cement. Emlékezz vissza! A 90-es években is, ami nem került be a japán hitelbe, és tudtuk, 

hogy azbeszt cement, akkor költöttük el a megye amortizációs keretét. Ez nem teljes egészében 

Pétfürdő. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Az egész rendszer nincs jó állapotban.  

 

Horváth Éva polgármester: Péti még igen.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nem tudunk függetlenek lenni, mert ez egy rendszer.  

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

230/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 

megtárgyalta a Pétfürdő szennyvízelvezető és -tisztító víziközmű-rendszer 

Bakonykarszt Zrt. által elkészített 2023-2037 időszakra vonatkozó 

Gördülő Fejlesztési Tervét (GFT). 

A GFT-t a Képviselő-testület a határozat mellékletét képező 

véleményezéssel elfogadja. 
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A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert, hogy jelen határozatot küldje 

meg a Bakonykarszt Zrt.-nek. 

 

Határidő: 2022. szeptember 10. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

230/2022.(IX.1.) számú határozat melléklete 

 

Vélemény a Bakonykarszt Zrt. által előkészített „GFT 2023-2037” 

dokumentációhoz.  

 

Ellentmondás van a Felújítások és pótlások műszaki leírásai és a táblázat 

közt.  

Táblázat 8. sor: Strand kút villamosenergia ellátás 8.000.000,- Ft.  

               6. sor: kútbekötő vezeték kiváltás 10.000.000,- Ft.  

FI. 2018-2060. azonosítóval ellátott leírás 

- Villamosenergia kiváltás 8.000.000,- Ft (rendben) 

- kútbekötő vezeték kiváltás 7.000.000,- Ft ? 

 

A kútbekötő vezeték kiváltása 2020-ban elkészült!!! 

 

 

5.) Orvosi rendelő felújítási terveinek elkészítése (száma: 135/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 5 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Béni Norbert képviselő: Ez ugyanaz a helyzet lesz, mint a Liszt 5? Végigolvasva a statikus 

véleményét, hogy a talaj miatti megcsúszás és az esővíz elvezetése.  

 

Horváth Éva polgármester: Nem, nem. Írtam az előterjesztésben, hogy csináltunk egy 

falkutatást. Az ytong, ami miatt mozog, az alap nem mozdult meg, nem süllyedt meg az épület. 

Kiderült, hogy a falazat nem jó. Abban az időben nem volt kötelező a ragasztóanyagba tétel. 

Védem is a kivitelezőt meg nem is. Utána hozták be, hogy főleg a különleges anyagból készült 

falazóelemeket a saját ragasztójába kell tenni. Ragasztani kell és nem habarcsba tenni. 

Habarcsba lett rakva és mozognak. Ytongot már nem szabad habarcsba rakni. Erre készülne a 

terv. Alap megerősítésről nem lesz szó. Itt valószínűleg az lesz, hogy a fal sarkokat be kell 

varrni. Póriasan mondom, hogy belevernek egy nagy acélt, egy nagy tűskét, ami összefogja két 

irányban az egészet.  

A másik pedig, hogy a hőmozgásokat is kicsit csökkentsük, akármennyire jó hőszigetelő anyag 

az ytong, és dryvitoljuk, 12 centit minimum rá kell tenni a pára kondenzáció miatt. A tervezővel 
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már beszéltem, hogy nem dryvit lesz, hanem a kőzetgyapotos, mert az szellőzik, ott a 

páralecsapódás elkerülhető és akkor nem kell 12 cm, hanem 6 vagy 8 cm. A lényeg, hogy a 

külső hőhatásból a mozgást megakadályozzuk. Ez lesz terv szinten leírva, megtervezve, 

költségelve és nagyon bízom benne, hogy jövőre lesz pályázati lehetőség és akkor az egészet 

nyílászárókkal együtt be tudjuk adni.  

 

Béni Norbert képviselő: A statikus és a talajvizsgáló is leírja, hogy 2-3 cölöp ajánlott. Ezek 

szerint arra még sincs szükség? Két szakértő leírja, és még sem? 

 

Horváth Éva polgármester: Nincs szükség. Pontosan itt van az, hogy szikkasztóba a ház alá 

van vezetve a víz, hogy ne legyen kiszáradás. Pont annál a saroknál, ami a legjobban meg van 

ülve a felnőtt orvosinál, ott nincs szikkasztó. Ott kipörög a víz és elfolyik.  

Ha nem áztatod, mint a társasháznál, és síkossá teszed az agyagot, hanem csak a talajba juttatod, 

szikkasztod és nem direktbe, hanem egy szikkasztó gödrön keresztül nagy felületen, akkor az 

állandó nedvességet biztosítja és a kiszáradás és a hirtelen duzzadás is elkerülhető.  

 

Béni Norbert képviselő: A javasolt közmű ellenőrzés sem lesz meg? Az egyik, amit javasoltak, 

a csapadékvíz elvezetés. 

 

Horváth Éva polgármester: Azt megcsináljuk közben.  

 

Béni Norbert képviselő: Javasolja a közmű megkamerázását, ellenőrzését, hogy minden 

rendben van-e, nincsen törés.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez folyamatosan megy majd. Nyilván benne lesz a tervben. Ez 

egy általános terv lenne, részleteibe menően, közben amit kér, azt megcsináljuk karbantartás 

szinten.  

Kérdés? 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Olvasom a szakértő úr jelentését, és van egy olyan pont, 

ahol azt írja, hogy nem állnak rendelkezésre a kivitelezés dokumentumai és az építési napló, 

illetve a beépítésre került anyagok minőségi papírjai. 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt még Palota csinálta.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Onnan el lehetne kérni. Ezt még Palota építette 1997-ben.  

 

Horváth Éva polgármester: Az eredeti tervek megvannak. A cég már nincs is. Megkaptunk 

mindent, de hiányosak a dokumentumok.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez nem egy 100 éves épület, hogy el kelljen vesznie a 

dokumentumoknak.  

 

Horváth Éva polgármester: 25 éves.  

Ha megmondanám ki volt a műszaki ellenőr, akkor nem csodálkoznál, hogy nem készült átadási 

dokumentáció. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Talán még emlékszem is.  
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Horváth Éva polgármester: További kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett 

határozati javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

231/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az orvosi 

rendelő építészeti és szerkezetmegerősítési munkáinak tervezésére 

800.000, - Ft-ot különít el az általános tartalék terhére. 

 

Felkéri a Polgármestert a tervezési munkák megrendelésére, valamint arra, 

hogy a költségvetési rendelet módosításánál vegye figyelembe. 

 

Határidő megrendelésre: 2022. szeptember 10. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

6.) Garázstelep koncepcióterv elfogadása (száma: 136/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A Településfejlesztési Bizottság véleményét kérem.  

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 3 igen, 3 nem szavazattal 

nem javasolja elfogadásra a határozati javaslatot.  

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Dombi Norbert képviselő: A tervek tetszenek. Hiányoltam a gyalogos megközelítés 

lehetőségét. Kellene rá valami gyalogos megközelítést terveztetni.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez a javaslatod, hogyha a Képviselő-testület elfogadja, hogy az 

engedélyezési terveken egy gyalogos, kerékpáros megközelítés kell.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Én a bizottsági ülésen, illetve amikor annak idején erről 

szavaztunk, akkor is elmondtam, hogy ezt a területet nem támogatom. Azt támogatom, hogy 

Berhida felé a garázssorokat folytassuk. A tervek profi munkák, ahogy Viktoréktól 

megszoktunk.  

Jelenleg is van egy út, amivel gyalog és biciklivel is megközelíthető, a domboldal, ahol régen 

is szánkóztunk.  

Az általam megnevezett területen az infrastruktúra jelenleg is rendelkezésre áll, értsük alatta az 

aszfalt utat, a villany- és vízhálózatot. Ugyanazon a részen menne tovább a jelenlegi út is és 

úgy menne le a lentebbi területre. Félek attól, hogy nagyon közel van. Az erdő miatt előrébb 

van csúsztatva, a domboldal tövében rögtön kezdődne. Nem vagyok benne biztos, hogy ezt 

jelen körülmények között el tudnánk adni.  

Ha jól emlékszem, úgy gondoltuk, hogy megterveztetjük és keresünk egy vállalkozót, aki ezt 

kivitelezi és eladja, szerintem addigra 6,5 milliós garázsok lesznek. Kérem a képviselőtársakat, 
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hogy gondolják meg, hogy a régi garázsrészt folytatva csináljuk meg. Akkor nem szavaztam 

meg, most sem fogom. 

 

Horváth Éva polgármester: Ez erre van kijelölve a rendezési tervünkben. Idáig az volt a gond, 

hogy miért nem léptünk ezügyben. Odáig jutottunk, hogy önálló helyrajzi számon van. Azért 

nem lett két sor, mint eredetileg, mert nőttek az autók, a garázsok, szigorodtak az út előírások. 

Az eredetin úgy volt, hogy két sor garázs van, de nem fér el, mert egy sávos utat nem fognak 

engedélyezni. A két sáv kell, különben nem kapunk rá útengedélyt.  

A másiknál ugyanezek felmerülnek, azzal, hogy nem egyezik a helyi építési szabályzatunkkal. 

Ez a garázssor távolabb van az épületektől, mint amit te bővíteni akarsz. Ott nincs kijelölve 

bővítés, az HÉSZ módosítás, nem a mi területünk, idegen terület, külterület. Belterületbe vonás. 

Ugyanúgy az út megközelítést meg kell tervezni, engedélyeztetni kell és a nem igazán szép 

látványú garázssort nem igazán szeretném folytatni. Ennek legalább valami képe van, valahogy 

kinéz, XXI. századi kinézete van.   

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Most tulajdonképpen arról beszélünk, hogy elindítsuk-e a 

terveztetést? 

 

Horváth Éva polgármester: Ezt kell engedélyezési formába önteni.  

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Amennyiben megszavazzuk, a kivitelezés nem az 

önkormányzatnak lesz a kötelessége. Lesz egy tervünk, amit elteszünk. 

 

 

16.43 órakor Nagy Zsolt képviselő megérkezett az ülésterembe.  

A képviselők létszáma 7 fő, a Képviselő-testület továbbra is határozatképes.  

 

 

Horváth Éva polgármester: Nem eltesszük. Van egy engedélyezett dokumentumunk és lehet 

gondolkodni azon, hogy van-e befektető, aki a kivitelezést elvégzi.  

Aki elfogadja az előterjesztett határozati javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 4 igen, 1 nem szavazattal és 2 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

232/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

garázstelep bemutatott koncepciótervét elfogadja. 

 

Felkéri a Polgármestert az engedélyezési tervek elkészítésének 

megrendelésére. 

 

Határidő: 2022. szeptember 15. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 
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Horváth Éva polgármester: Lenne még egy határozatunk, hogy felkérjük a tervezőt, hogy az 

engedélyezési tervek elkészítésénél a garázstelep gyalogos, illetve kerékpáros, megközelítését 

is vegye bele a tervezési programjába. Aki elfogadja, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 4 igen szavazattal és 3 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

233/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a 

garázstelep tervezőjét, hogy az engedélyezési tervek elkészítésénél 

gyalogos, illetve kerékpáros megközelítésről is gondoskodjon. 

 

 

7.) Sugár út napelemes közvilágítás felújítása (száma: 142/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Miből áll ez a felújítás? Csak a világítótest és akkumulátor 

csere? 

 

Horváth Éva polgármester: Napelem csere is.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: A kandeláber marad? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: És ez kerül 15,5 millió forintba? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Gondoljatok bele, hogy ez a rendszer 9 éves. A 9 év alatt 

így elavult és ennyit kell rákölteni, akkor nem annyira olcsó.  

 

Horváth Éva polgármester: Annyit fejlődött a napelem.  

 



15 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Mindig fog fejlődni. 9 év múlva megint cseréljük? 

Napelem párti vagyok. Ha 9 év múlva megint fel akarjuk újíttatni, akkor nagyon sokba fog 

kerülni.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Alpolgármester úr sok igazság van abban, amit mondasz, de 

azt te is tudod, hogy azon a területen tényleg probléma a világítás. Amikor télen előkerült, és 

döntöttünk róla, akkor is egyértelmű volt a dolog, fejlődött annyit a technika, hogy jó lesz.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez még nem lesz szabályozható? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Már annyit fejlődött a technika, hogy ezeket lehet 

szabályozni.  

 

Horváth Éva polgármester: Kértünk ajánlatot, de oda beírjuk, hogy előny a szabályozhatóság.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Adjon olyan ajánlatot.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Szerintem kérjünk kimondottan ilyet.  

 

Horváth Éva polgármester: Akkor ezt elfogadjátok azzal kiegészítve, hogy az árajánlatok 

bekérésénél kérjük a szabályozhatóság megoldását.  

Aki ezzel így elfogadja a határozati javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

234/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

1.) Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 

207/2022.(VI.30.) számú képviselő-testületi határozat végrehajtása 

érdekében a Sugár úti teljes napelemes világító rendszer korszerűsítésére 

az Önkormányzat 2022. évi költségvetésében 15.500.000.- Ft fedezetet 

biztosít az alábbiak szerint: 

 

a) Beruházási kiadások Hálózatbővítésre előirányzott összeg                   

                                                       - 2.000.000.- Ft 

b) Közvilágítás karbantartására előirányzott keret terhére - 9.000.000.- Ft 

c) az általános tartalékkeret terhére                                    - 4.500.000.- Ft 

 

2.) A testület felkéri a polgármestert, hogy 

a) a kivitelezés pályázati kiírása (ajánlatkérés) során az 

önkormányzati pénzeszközökből megvalósuló beruházásokra és 

felújításokra vonatkozó helyi szabályokról szóló a 6/2011.(IV.01.)  

önkormányzati rendelet 7. § (3) bekezdés b) pontjában foglaltakat 

alkalmazza, 

b) az árajánlatok kérésében a műszaki tartalomban szerepeljen a 

napelemes világító rendszer szabályozhatóságának megoldása is, 
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c) a költségvetési rendelet soron következő módosításakor a 

határozatban foglaltakra legyen figyelemmel. 

 

Határidő: a) a pályázat kiírására: 2022. szeptember 5.  

                  b)  költségvetés módosítása: 2022. szeptember 29. 

Felelős: mindkét pontért: Horváth Éva polgármester 

 

 

8.) Közösségi Ház és Könyvtár költségvetésének módosítása (száma: 129/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Dombi Norbert Humán Bizottság elnöke: A Bizottság 3 igen szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Azt hiszem a Pénzügyi Bizottság ülésén minden tisztázódott és a 

kérdésekre megkaptuk a választ. Köszönjük a rendezvényeket.  

Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

235/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közösségi 

Ház és Könyvtár 2022. évi költségvetésének dologi kiadásait 6.000.000,- 

Ft-tal megemeli az általános tartalék terhére. 

      

Felkéri a Polgármestert, hogy jelen határozatról tájékoztassa az 

Intézményvezetőt, valamint arra, hogy a költségvetési rendelet 

módosításánál a határozatban foglaltakat vegye figyelembe.  

 

Határidő: költségvetési rendelet módosítás 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

9.) Liszt Ferenc utca 42. 4/15. számú lakás radiátorcsere (száma: 130/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot.  
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Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Molnár Gyula László képviselő: A bizottsági ülésen is elmondtam, hogy kérjük meg az új 

közös képviselőt (Reider Gábort), hogy amennyiben lehetséges kérjük a tető szigetelését. Ázik 

ez a lakás is.   

 

Horváth Éva polgármester: Melinda jött hivatalosan levél, hogy itt megváltozott a közös 

képviselő? 

 

Molnár Gyula László képviselő: Már majdnem egy éve.  

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Én nem láttam. A Lacinál van a nyilvántartás, ő tudta.  

 

Horváth Éva polgármester: Ez társasházi téma, a közös költségben jelenik meg, mi csak egy 

tulajdonos vagyunk a 240 lakásból. Jelzem a közös képviselőnek, de ez nem a napirend.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Köszönöm szépen.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Benne van a felújításban, hogy szabályzó szelepnek 

termosztatikus szelepet szerelnek fel. Azt firtatom, hogy ezekben a házakban egycsöves 

rendszerek vannak. Fentről jön a melegvíz, átmegy a radiátoron, alul kifolyik, megy eggyel 

lejjebb, átmegy a radiátoron, kifolyik, stb. Borzasztó nehezen szabályozható. Kár, hogy nincs 

itt az Ottó, de ezt majd megbeszélem vele külön is. Ha termosztatikus szelepet tesz oda, akkor 

lezárja az egészet? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem tudom. Az árajánlatot bekértük, aki csinálja, ért hozzá, az 

Ottó is tud az egészről.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Lehet, hogy a radiátor egy részén át tud folyni, ha lezárják.  

 

Béni Norbert képviselő: Emlékeim szerint a radiátor előtt van egy lefelé menő cső közvetlenül. 

Van egy átkötés.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ezt kérdeztem tegnap. Akkor kétcsöves a rendszer, ki lehet 

kerülni a radiátort. Így rendben van. 

 

Horváth Éva polgármester: Az Ottó nincs kihagyva ebből, ő írta le és ő javasolta, hogy mit 

kell csinálni és így fogják megcsinálni.  

 

Béni Norbert képviselő: Elméletileg termosztátos szelepek vannak már most is a 

panelprogramban részt vett házakban.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: A panelprogram arról szólt, hogy nincs értelme a 

hőszigetelésnek, ha nem lehet szabályozni a fűtést.  
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Horváth Éva polgármester: ’98-ban, amikor megvettük a lakást jegyző lakásnak, nem volt 

szabályozható a fűtés. Tudomásom szerint nem tettünk bele ilyet, szerintem nem szabályozható.  

 

Béni Norbert képviselő: A panelprogram keretében sem került bele? 

 

Horváth Éva polgármester: Panelprogram keretében nem volt benne.  

 

Béni Norbert képviselő: Nálunk ott került bele.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Ez az öt ház ugyanúgy van. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nincs értelme a hőszigetelésnek, ha nem szabályozható a 

fűtés. Biztos, hogy szabályozható. 

 

Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja az előterjesztett határozati javaslatot, kérem, 

szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

236/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Liszt 

Ferenc utca 42. 4/15. szám alatti önkormányzati lakásban lévő radiátorok 

cseréjére 600.000,- forintot irányoz elő az általános tartalék terhére.  

      

Felkéri a Polgármestert, hogy a költségvetési rendelet módosításánál a 

határozatban foglaltakat vegye figyelembe.  

 

Határidő: költségvetési rendelet módosítás 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

10.) Napsugár Alapítvány a gyermekekért támogatási kérelme (száma: 132/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A Humán Bizottság véleményét kérem.  

 

Dombi Norbert Humán Bizottság elnöke: A Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  
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PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

237/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Napsugár 

Alapítványt 300.000, - Ft-tal támogatja. 

A támogatás az alapfokú nyelvvizsgák költségeire használható fel. 

      

Felkéri a Polgármestert, hogy jelen határozatról tájékoztassa az 

alapítványt, valamint felhatalmazza a Támogatási szerződés megkötésére. 

 

Határidő tájékoztatásra: 2022. szeptember 10. 

               szerződéskötésre: 2022. szeptember 20. 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

11.) Beszámoló a 2022. I. félévi szociális és gyermekvédelmi ellátásokról  

(száma: 134/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A bizottságok véleményét kérem.  

 

Dombi Norbert Humán Bizottság elnöke: A Bizottság 4 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tagja: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Béni Norbert képviselő: Bevett szokás, hogy úgy esnek ki támogatottak, hogy két egymást 

követő hónapban nem veszi fel a támogatást? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen.  

 

Béni Norbert képviselő: Így szokás bejelenteni, hogy nincs rá szüksége?  

 

Horváth Éva polgármester: Én a héten két visszavonó határozatot hoztam, mert két hónapon 

keresztül nem vette fel.  

 

Béni Norbert képviselő: Ez teljesen rendben van, de miért nem jelenti be, hogy nincs rá 

szüksége?  

 

Horváth Éva polgármester: Lehet, hogy külföldön dolgozik. Ezt akkor tettük be a rendeletbe, 

amikor nekem feltűnt, hogy itt dekkolnak a pénzek és időnként megjelenik az illető, és felveszi 

és meghosszabbítja egy évvel, mert nincs jövedelme.  

 

Béni Norbert képviselő: Teljesen jó az eljárás, csak.  
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Horváth Éva polgármester: Aki elfogadja az előterjesztett határozati javaslatot, kérem, 

szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

238/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Humán 

Bizottság, a Polgármester és a Jegyző által előterjesztett – 2022. I. félévi 

szociális ellátásokról szóló – beszámolót e l f o g a d j a. 

 

 

12.) 209/2022.(VI.30.) számú határozat visszavonása (száma: 143/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

239/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – tekintettel 

arra, hogy a támogatni kívánt cél a támogatott nyilatkozata szerint 

meghiúsult – a 209/2022. (VI.30.) számú határozatát visszavonja. 

 

A határozat alapján 2022. július 5-én megkötött Támogatási szerződés 

VII/1.2. pontjában foglaltak szerint az Önkormányzat a szerződéstől eláll, 

így az a jelen határozatnak Lukatsik Attilával történő közlésével 

egyidejűleg megszűnik. 

 

A támogatási összegből támogatott részére kifizetés nem történt, így 

visszafizetési kötelezettség sem merül fel.  

 

A Képviselő-testület a 209/2022.(VI.30.) számú határozat visszavonásával 

felszabaduló 949.490,- Ft-ot céltartalékba helyezi.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatról tájékoztassa Lukatsik 

Attilát, valamint arra, hogy a költségvetési rendelet módosításánál a 

határozatban foglaltakat vegye figyelembe.  

 

Határidő: a költségvetési rendelet módosítása 

Felelős: Horváth Éva polgármester 
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13.) 375/2019.(XI.21.) számú határozat visszavonása (száma: 124/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

240/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – tekintettel 

arra, hogy a támogatni kívánt cél a támogatott nyilatkozata szerint 

meghiúsult – a 375/2019. (XI.21.) számú határozatát visszavonja. 

 

A határozat alapján 2019. november 25-én megkötött Támogatási 

szerződés VII/1.2. pontjában foglaltak szerint az Önkormányzat a 

szerződéstől eláll, így az a jelen határozatnak Bachstetter Erikával történő 

közlésével egyidejűleg megszűnik. 

 

A támogatási összegből támogatott részére kifizetés nem történt, így 

visszafizetési kötelezettség sem merül fel.  

 

A Képviselő-testület a 375/2019.(XI.21.) számú határozat visszavonásával 

felszabaduló 1.200.000,- Ft-ot céltartalékba helyezi.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy jelen határozatról tájékoztassa Bachstetter 

Erikát, valamint arra, hogy a költségvetési rendelet módosításánál a 

határozatban foglaltakat vegye figyelembe.  

 

Határidő: a költségvetési rendelet módosítása 

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

14.) Sporttelepen létesítendő kamerarendszer (száma: 146/2022.) 

Előterjesztő: Horváth Éva polgármester 

 

 

Horváth Éva polgármester: A Pénzügyi Bizottság véleményét kérem. 

 

Molnár Gyula László Pénzügyi Bizottság tag: A Bizottság 5 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozati javaslatot. 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt. Aki elfogadja az előterjesztett határozati 

javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal és 1 tartózkodás mellett meghozta a következő 

határozatot:  
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PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

241/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy 

határozott, hogy a Pétfürdő Sporttelep kamerarendszer kiépítésére további 

bruttó 186.801 Ft-ot biztosít az önkormányzat 2022. évi költségvetésének 

általános tartaléka terhére. 

 

A Testület felkéri a polgármestert, hogy a költségvetési rendelet következő 

módosításánál a határozatban foglaltakat vegye figyelembe. 

 

Határidő: a pótmunka megrendelésére: 2022. szeptember 5.  

Felelős: Horváth Éva polgármester 

 

 

Tájékoztató: 

 

 

1.) Tájékoztató az Önkormányzat 2022. I. félévi gazdálkodásáról (száma: 131/2022.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Béni Norbert képviselő: Nagyon-nagyon sok túlfizetés van nyilvántartva az iparűzési adó 

bevételnél. Ez valahol külön van, vagy a költségvetésünkben van?                

 

Horváth Éva polgármester: A 400 valamennyiből van az a 368, ami külön számlán ment és 

nincs benne a költségvetésünkben. A többi túlfizetés miatt csökkentettük a módosításnál 100 

millióval az iparűzési adóbevételt. Így áll helyre.  

 

Béni Norbert képviselő: Van itt még egy 89 milliós, amire adóellenőrzés lefolytatása van 

folyamatban? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, ebben a 400-ban benne van. Ha jogos, vissza kell fizetni. 

Más? 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Az I. félévi gazdálkodás rendben van, most szeptember 1-

e van, tekintsünk kicsit előre a II. félévre. A II. félévben gyökeresen megváltoznak a 

gazdálkodás feltételei a rezsi megnövekedése miatt. A többi önkormányzat már sorra jelent be 

mindenféle intézkedést, hogy hogy vészeljék át a rezsi és az üzemeltetési költség 

megemelkedését. Nem kellene nekünk is valamit összeállítani? 

 

Horváth Éva polgármester: A szeptember végi testületi ülésre, ha lesz ilyen, behozom. Elég 

nagy a tartalékunk, mindegy, hogy hogy címkézzük, szeretném megvárni a szeptember végi 

ülést. Szeptember 15-ig bejönnek az adók, bejön, hogy mi az ami biztosan idejön. Nagy 

pénzekre a szeptemberi adóifizetésen kívül nem számíthatunk. Az iparűzési adó második fele 

még várható, ami 10-20 millió. Addigra már talán sejtésünk lesz, és talán számla is jön ki az 

augusztusi rezsikről. Ha olyan lesz, akkor én leszek az első, aki visítani fogok ezügyben. Ahogy 
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csináltuk ’19-ben is, hogy akkor gyerekek ácsi, vagy állítsunk le valamit, vagy pedig fogjuk 

vissza magunkat. Egyébként az intézmények mindegyike tudja ezt és próbál spórolni a 

működtetéssel és nem viszi túlzásba a beruházásait. Ami nem fontos, el sem indítja.   

 

Molnár Gyula László képviselő: Szerintem Miskolczi Ferenc alpolgármester úr nem csak erre 

gondolt, hanem esetleg előre is gondolkodjunk alternatívák kidolgozásával, mert várhatóan a 

következő év sem lesz túl boldogságos.  

 

Horváth Éva polgármester: Gondolkodunk rajta, nem kis gond. Mi is nap, mint nap beszélünk 

róla. Szeptember végén kicsit jobban belemerülünk.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Az önkormányzat lehet, hogy ki tudja fizetni ezeket a 

megemelkedett rezsi költségeket is, de nem kellene kifizetni. Ne költsünk már olyan sokat 

világításra, fűtésre, hanem csökkentsük ezeket a költségeket. Mondjuk a Közösségi Ház fűtését 

hétvégén minimálisra vesszük vagy a közvilágítást csökkentjük, minden másodikat kicsavarjuk. 

Most csak ötletelek.   

 

Horváth Éva polgármester: A távfűtéssel nincs gond.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Attól sem vagyok olyan nyugodt, mert a távhő szolgáltató 

gázból állítja elő a hőt.  

 

Horváth Éva polgármester: Egyelőre ő még nem emelheti az árat.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nem emelheti az árat, de ha ötször drágábban kapja a 

földgázt, akkor lehet, hogy csődöt jelent. Nem olyan megnyugtató, ha azt mondja, hogy nem 

bírom tovább. Nem emelheti az árat, de ki tudja, hogy ő mennyiért kapja? Le kellene vele is 

ülni tárgyalni, hogy mi várható, mit lát. 

 

Horváth Éva polgármester: Szeptember végén beszélünk erről. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ne akkor lepődjünk meg amikor decemberben azt mondja, 

hogy felteszem a kezem, mert nincs gáz, és úgy sem tudom kifizetni. Előre gondolkodjunk, erre 

szerettem volna felhívni a figyelmet.  

 

Horváth Éva polgármester: Szeptember végén visszatérünk rá, és minden testületi ülésen az 

idén.  

 

 

2.) Tájékoztató a víziközmű-szolgáltatás állam általi átvételének lehetőségéről  

(száma: 133/2022.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Bizottsági üléseken mondtam, hogy jövő hét csütörtökön lesz egy 

részletesebb tájékoztató és várható, hogy szeptember 20-a előtt lesz egy rendkívüli pénzügyi 

bizottsági és egy testületi ülés. A döntést a Képviselő-testületnek kell meghozni.   

Kérdés? Nem volt.  
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3.) Tájékoztató a 2022. évi beruházásokról, felújításokról (száma: 137/2022.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés?  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ha megnézzük számszerűen a beruházási tervet, akkor 

egész jól állunk. Sok elkészült vagy folyamatban van. 

 

Horváth Éva polgármester: Azért mondtam, hogy terveztessünk meg mindent, mert az idén 

sok mindennek úgy tudtunk nekiindulni, hogy készen volt a terv. Pályázni lehetett vele, 

másrészt a tervekhez mindig kérünk árazott költségvetést, volt egy nagyságrend, amit be 

lehetett állítani, a testület tudott róla.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Meg utánamentek, akiknek kellett. Például a Közösségi 

Háznál, ahol 15 pontból 11 már megtörtént és 2 folyamatban van.  

Az iskolánál a garanciális visszatartás meddig lesz még itt?  

 

Horváth Éva polgármester: Mások a könyvelési szokások. A Pénzügyi csoporttal már 

beszéltünk erről, hogy jövő évtől kezdve nem lesz ilyen, hogy garanciális visszatartás, mert 

függő-logóba kell tenni a könyvelési szabályok szerint. Olyan, mint a 300 milliós túlfizetés. 

Elkülönített pénz, ami nem vesz részt a költségvetésben.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Nem baj, hogy itt van, hogy lássuk. Az a bajom, hogy ez a 

Berhidai úti lépcső már 6 éve ott van. Meddig kell ott lennie? 

 

Béni Norbert képviselő: Van itt 2014 előtti is.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Azt kellene felülvizsgálni, hogy nem járt-e le.   

 

Horváth Éva polgármester: Ezt fogjuk megcsinálni. Ami lejárt, az visszakerül.  

Más kérdés? Nem volt.  

 

 

4.) Berhidai Szociális Társulás beszámolója a 2021. évi tevékenységéről  

(száma: 128/2022.) 

 

 

Horváth Éva polgármester: Kérdés? Nem volt.  

  

 

VEGYES ÜGYEK 

 

 

a) Településfejlesztési Bizottsági javaslat 

 

Béni Norbert Településfejlesztési Bizottság elnöke: A Bizottság 6 igen, egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek, hogy az Óvoda hűtés tervezése során mindkét 

hűtés-fűtés-t terveztessen. Ezzel párhuzamosan vizsgáltassa meg a jelenlegi fűtésrendszer 

szabályozhatóságát.  
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Horváth Éva polgármester: Amit a Képviselő-testület nagy-nagy viták árán a májusi, vagy 

júniusi ülésen eldöntött, hogy hűtés a földszinten… Miért kell hűteni az emeletet? 

 

Nagyné Szigeti Mária képviselő: Mert májusban nagyon meleg van. Nem innen indult. 

Először a villamosrendszert kell felülvizsgálni.  

 

Horváth Éva polgármester: Ki van adva a villamosrendszer felülvizsgálata, a napelem 

rendszer bővítésének tervezése, az elosztó kapcsolórendszer tervezése. Majdnem 1 millió 

forintos tervezési munka ki van adva. Ki van adva a földszinti elfogadott hűtőrendszer 

tervezése, az összes mindenséggel. Ezt tervezik. Most mondjátok azt, hogy plusz terveztessek 

egy ilyet? Nem ehelyett.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Nem ezt akartuk. Ezt a döntést a Településfejlesztési 

Bizottság azért javasolja, mert amikor ezt a döntést nagy nehezen megszültük és egyezségre 

jutottunk, akkor még nem volt a rezsi mizéria. Egy alternatívát szeretnénk, hogy ne csak hűteni 

tudjon ez a rendszer, hanem amennyiben szükséges, és a szakértő anyagában benne volt, hogy 

a rendszer energetikai ellátására alkalmas a rendelkezésre álló napelem park, vagy minimális 

bővítéssel.  

 

Horváth Éva polgármester: Annak a négy helyiségnek.  

 

Molnár Gyula László képviselő: A lényeg, hogy azért akartuk, ha mégis annyira elszállnak a 

gázárak, és az óvoda fűtése is szintén központi fűtésről megy, hogy tudjunk valamihez nyúlni. 

Be tudom fogadni polgármester asszony, amit mondtál, akár külön is, csak úgy gondoltuk, hogy 

még időben vagyunk, hogy legyen egy alternatívánk. Erre most érdemes áldozni. Ha van 

Magyar Falu Program és van egy ilyen rendszerünk, kidolgozott dolgunk, akkor be tudjuk adni. 

 

Horváth Éva polgármester: El tudom fogadni a Településfejlesztési Bizottság határozati 

javaslatát, de nem úgy, hogy helyette, hanem pluszban.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Ezt be tudjuk fogadni mi is.  

 

Horváth Éva polgármester: Csináltassunk egy olyan tervet, ami hűt-fűt rendszer, az ehhez 

kapcsolódó napelem rendszer bővítés. A tervezővel beszéltem, és a földszinti helyiségeknek 

csak hűtési igényéhez szükséges villamosenergia helyetti két paneles bővítést még elbírja az 

inverter. Ha az egész épületet át akarjuk állítani egy ilyen rendszerre, azt már biztos, hogy nem, 

ott egy napelem rendszer bővítés kell. Legyen egy másik tervcsomag is. Erre mennyi keretet 

teszünk be? 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Eddig mennyiért tervezték? 

 

Molnár Gyula László képviselő: 1,2-1,5 millió forintot tegyünk rá félre.  

 

Horváth Éva polgármester: 1,5-et? 

 

Molnár Gyula László képviselő: Igen.  

 

Horváth Éva polgármester: Akkor úgy tenném fel szavazásra, hogy elfogadjuk a 

Településfejlesztési Bizottság javaslatát, terveztessük meg… (alpolgármester úr közbeszól) 
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Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez nem jó. Most elkészíti a tervet, valahogy integrálni 

kellene, egybe.  

 

Horváth Éva polgármester: És csinál még egy tervet.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez így nem jó. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Nem tudjuk közben módosítani? 

 

Horváth Éva polgármester: Nem, mert a tervezés folyamatban van.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Akár azon az áron, hogy kifizetjük a plusz munkát, de egy 

anyagunk legyen.   

 

Horváth Éva polgármester: Egészítse ki ezt a tervet? 

 

Molnár Gyula László képviselő: Igen.  

 

Horváth Éva polgármester: Egészítse ki ezt a tervezési munkát egy „B” változattal, amiben 

benne van a hűtés-fűtés egész épületre és az ehhez tartozó napelem rendszer. Erre megvan a 

pénzem. Abból a pénzből tudtam megrendelni a tervezést, ahol az van, hogy tervezés és 

kivitelezés. Ott volt egy 9 milliós csomagom, és nem kell plusz pénz.  

Akkor az a testület javaslata, hogy a már megrendelt tervezési munkákat egészítse ki „B” 

opcióval, ami tartalmazza a hűtő-fűtő rendszert az egész épületre, illetve az ehhez tartozó 

napelem rendszer bővítését.  

 

Dombi Norbert képviselő: Ez milyen rendszer? 

 

Horváth Éva polgármester: A klímás.  

 

Dombi Norbert képviselő: Akkor nem szavazom meg. Befújni a gyerekeknek azt a levegőt, 

ami abból kijön? Ezt komolyan gondoljátok?  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ezek a klímák olyanok, amik fűteni is tudnak, hogy 

hőszivattyús rendszerek.  

 

Dombi Norbert képviselő: Tudom és nem azzal van a baj. A hőszivattyú nagyon jó és a 

napelem is, de a befújós klíma nem. Biztos, hogy vannak az óvodában olyan gyerekek, akiknek 

a felsőlégúti szerveik érzékenyebbek, mint egy másik gyereknek, ők állandóan beteg lesznek 

ezektől a klímáktól. Ilyen klímákat, amiket telepítenek, ilyen helyekre, ahol sok ember van, oda 

levegő, szellőztető rendszert építenek ki pontosan azért, mert szűri a levegőt. Ki fogunk szúrni 

a gyerekekkel.  

 

Nagy Zsolt képviselő: Ezért kell a tervező.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Felmerült az eredeti javaslatban, és nem fújjuk közvetlenül 

a gyerekekre ezt a dolgot. Amit a szakember felsorolt variációkat, abban sajnos emellett kellett 

döntenünk, mert a többinél az ár-érték aránnyal volt a gond. Szerintem megoldható, hogy ne 

közvetlenül rájuk menjen.  
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Fogadjuk be a Dombi Norbi javaslatát, hogy a tervekben térjen ki erre, hogy ne közvetlen a 

gyerekekre menjen. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Úgy, hogy van benne egy lamella, azt lehet állítani.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Ezt írja le.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: De mit kell ezen leírni? 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ez befúvó rendszer marad akkor is, csak a lamellával tudod 

állítani.  

 

Dombi Norbert képviselő: Ne ilyen klíma legyen. Ha már hőszivattyúban gondolkodunk… 

 

Horváth Éva polgármester: Hőszivattyúról szó sem volt.  

 

Dombi Norbert képviselő: Most mondta a Feri, hogy hőszivattyús. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ezek a klímák már hőszivattyús rendszerek.  

 

Dombi Norbert képviselő: A hőszivattyú nem csak ilyen klímát, hanem akármilyen más 

klímát el tud vinni. Hűteni és fűteni is tud. Hideg és melegvizet is képes készíteni. Ezeket úgy 

oldják meg a befújás helyett, hogy sugározzák a meleget vagy a hideget. A mennyezetre 

felszerelnek úgynevezett NGBS paneleket, vékony ujjnyi vastag csövek felszerelnek és 5 centit 

elveszítünk a mennyezeti magassági szintből és nem befújják, hanem sugározzák a hideget. 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: A meleget is? 

 

Dombi Norbert képviselő: Igen.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: De az nem száll lefelé.  

 

Dombi Norbert képviselő: Alapvetően hűtésre használják és ahhoz van a padlófűtés. 

Mindenhol ezt csinálják, nincs befújás.  

 

Horváth Éva polgármester: Indítsuk a tervező fele, és döntse el, hogy milyen, és akkor 

beírjuk, hogy lehetőleg ne a klíma módszerrel, hanem egy hőszivattyús sugárzó rendszerrel 

próbáljuk megoldani.  

Aki elfogadja a javaslatot, kérem, szavazzon! 

 

A Képviselő-testület 7 igen, egyhangú szavazattal meghozta a következő határozatot:  

 

PÉTFÜRDŐ NAGYKÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK  

242/2022.(IX.1.) SZÁMÚ HATÁROZATA: 

 

Pétfürdő Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a 

polgármestert, hogy a „Panelkuckó” Napköziotthonos Óvoda hűtés 

tervezésére Rikk József tervezőnek adott tervezői megbízást egészítse ki 

az alábbiak szerint: 
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Készüljön „B” változat, ami tartalmazza az óvoda hűtő-fűtő rendszerének 

tervezését az egész épületre, illetve az ehhez tartozó napelem rendszer, és 

villamoshálózat bővítését.  

A tervező a terveket hőszivattyús, sugárzó elven működő klímarendszerrel 

készítse el.  

 

Felkéri a polgármestert, hogy ezzel párhuzamosan vizsgáltassa meg a 

jelenlegi fűtésrendszer szabályozhatóságát.  

 

Határidő a határozat megküldésére: 2022. szeptember 15.  

Felelős: Horváth Éva polgármester 
 

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Szerintem a Rikk Józsinak nem lesz világos, hogy mit is 

akarunk.  

 

Horváth Éva polgármester: De igen, mert erről a Rikk Józsival már beszélgettem és ötször 

rám kérdezett, hogy tényleg csak hűtésről szól a történet. Tisztában van vele. Ő is megcsinálta 

volna ezt a fűtési alternatíva tanulmányt, csak ismerve a gyorsaságát, lemaradt a dologról, mert 

sürgősen be kellett nekem hozni, inkább a másikat választottuk.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Az is felmerült a Településfejlesztési Bizottság ülésén, hogy 

a többi épületünkön is nézzük meg, hogy tudunk-e napelemet telepíteni. Értem alatta a 

bölcsődét… (polgármester asszony közbeszól) 

 

Horváth Éva polgármester: Ott van napelem.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Az orvosi rendelő.  

 

Horváth Éva polgármester: Ott nem tudod megoldani, mert négyfele kell számlázni. Az 

elektromos áramnál nincsen főmérő és nem tudod külön rátenni, hogy melyik napelem melyik 

rendelőhöz tartozik. Ezen én is gondolkodtam. 

 

Molnár Gyula László képviselő: Nézzük már meg, hátha meg tudjuk valahogy oldani.  

 

Miskolczi Ferenc alpolgármester: Ott ugyanez a probléma, hogy a betegekre sem lehet ráfújni 

se hideget, se meleget.  

 

b) Képviselői jelzések 

 

ba) Liszt Ferenc utca 5. Társasház  

 

Dombi Norbert képviselő: Említetted, hogy a Liszt Ferenc utca 5. Társasházról pár szóban 

mondasz valamit.  

 

Horváth Éva polgármester: Folyamatban van a talaj megerősítés. 

 

Dombi Norbert képviselő: Szeretném a gondolatotokat ébresztgetni kicsit. Azt tudjuk, hogy 

készül az épület statikai megerősítése, ennek alapvetően örülök. Annak is, hogy a Képviselő-
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testület tudott segíteni. Az tudjuk, hogy jön az ősz és a tél, és vannak olyanok, akik úgy 

költöztek ki a házból, hogy leköltöztek a kiskertekbe. Azt szeretném kérdezni tőleteket, 

szerintetek van-e annak értelme, hogy ideiglenesen, amíg a ház olyan szinten megerősödik, 

hogy az elszakadt villanyvezetéket át lehet vizsgáltatni, a lekapcsolt gázt vissza lehessen adni 

a házra, a vízvezetékeket át lehessen vizsgálni, ami egy óriási munka lesz, de mivel itt van a 

nyakukon az ősz és a tél, hogy ideiglenesen mobilházakat bérelni, letelepíteni és kitenni oda azt 

a néhány családot, aki nem tudott elmenni sehova. Van-e ennek a gondolatnak létjogosultsága. 

Ha van, akkor ezzel el kezdek foglalkozni és hozok róla képviselői indítványt. Ha azt 

mondjátok, hogy hagyjam, mert nem fogjátok támogatni, akkor nem fogok vele foglalkozni. 

 

Horváth Éva polgármester: Azért mondtam, hogy zárt ülés, mert erre ki szeretnék térni. 

Szerintem nem kell mobilházat telepíteni.  

 

bb) Csónakok és csónakáztatás 

 

Béni Norbert képviselő: Szeretném javasolni, hogy a csónakokat nézzük meg fizikailag a zárás 

után. Ne kerüljünk olyan helyzetbe, mint most nyáron. A diákmunkáról lehetne valami rövid 

összefoglalót kérni? Eddig teljesen abban a hiszemben voltam és úgy is tudtam, hogy évekre 

visszamenőleg pétiek vannak, de most úgy tűnik, hogy távolabbi településekről is jöttek. 

Elfogytak a péti gyerekek, akik kijönnének és végigülnének egy napot? 

 

Horváth Éva polgármester: Igen, és főleg a fiúk.  

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Egy szem fiú volt.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Meg lett valahol hirdetve? 

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: A Meló-diáknál.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Nem ott, hanem Pétfürdőn, hogy jelentkezzenek a Meló-

diáknál.  

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Tudják, hogy ez a munka van. Aki érdeklődik, annak 

elmondjuk, hogy a Meló-diákhoz menjen be, velük lehet szerződést kötni. A Meló-diákkal 

minden évben megbeszéljük, hogy elsősorban péti gyerekek foglalkoztatását kérjük.  

 

Molnár Gyula László képviselő: Erre a két hónapra meg lehetne hirdetni itt is helyben.   

 

Béni Norbert képviselő: 2-3 éve verseny volt a pétiek között, hogy ki mennyi időt tud odalent 

tölteni.  

 

Szabóné Czifra Melinda jegyző: Még tavaly is meg tudtuk azt csinálni, hogy egy fiú, egy lány 

páros volt, az idén nem.  

 

bc) Közvilágítás 

 

Molnár Gyula László képviselő: Több helyen a közvilágítás nem működik jól.  

 

Horváth Éva polgármester: Ezt mondtam, hogy jelentjük folyamatosan az EON-nak.  
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Molnár Gyula László képviselő: Én meg jelentek most hármat, hogy hol nem jó.  

 

Horváth Éva polgármester: Írd le, juttasd be és azonnal jelezzük.  

 

bd) Vodafone-s doboz 

 

Molnár Gyula László képviselő: A Szent István parki Palota felé menő buszmegállónál a UPC 

doboz megint nyitva van, jelezni kellene a szolgáltató felé, aki már a Vodafone.  

 

be) Gyermekorvosi rendelő doboz 

 

Molnár Gyula László képviselő: A gyermekorvosi rendelőnél meg van törve a doboz.  

 

Horváth Éva polgármester: Milyen doboz? 

 

Molnár Gyula László képviselő: Vagy elektromos, vagy valami elosztó doboz. Ahogy 

bemegyünk, balra. Állandóan el van törve.  

 

Horváth Éva polgármester: Megnézem.  

 

bf) PMTE 90 éves ünnepség 

 

Nagy Zsolt képviselő: A PMTE elnöksége és tagsága nevében szeretnék köszönetet mondani 

a Tisztelt Képviselő-testületnek és polgármester asszonynak azért a támogatásért, amivel 

lehetővé tették a sporttelepi fejlesztések megvalósulását. Szombaton sikerült átadni a legutolsó 

felújításokat is. Átadtuk az élő füvespályát korláttal, járdával, mindennel együtt.  

Azért is szeretnék köszönetet mondani, amiért lehetővé tették az ünnepség megrendezését mind 

a Képviselő-testületnek, és azoknak az intézményeknek, élükön a Közösségi Házzal, illetve a 

Dance Action Sportegyesületnek, akik közreműködtek az ünnepségen. Köszönöm szépen.  

 

Horváth Éva polgármester: Más hozzászólás? Nem volt.  

 

 

17.22 órakor Horváth Éva polgármester megköszönte a részvételt és bezárta a nyilvános 

testületi ülést.  

 

 

 

K.m.f. 

   

 

 

 

 

             Horváth Éva sk.                    Szabóné Czifra Melinda sk. 

              polgármester                                               jegyző 


